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Na práci chci vyzdvihnout především její klinickou relevanci a obtížnost tématu, kterým se 

zabývá. Jedná se o validizační studii škály Schizophrenia Proneness (SzP) z MMPI-2 stran 

schopnosti diskriminace pacientů s potížemi psychotické povahy oproti pacientům s 

nepsychotickou povahou obtíží. Obdobný studií, jakýchkoliv studiích týkajících se MMPI-2 je 

v českém prostředí doposud velmi málo – a to navzdory tomu, že MMPI-2 je v klinické praxi velmi 

rozšířenou a užívanou metodou. 

Domnívám se, že teoretické ukotvení tématu je pro pregraduálního studenta bez dosavadní 

praxe obtížné: jak uvažovat o psychotickém spektru potíží a konkrétně o aspektu, k jehož měření 

byla SzP vytvořena. Studentka toto ukotvení dle mého názoru zvládá v teoretické části výborně 

v kapitolách 1.2 Prodromální fáze a ultra-high risk kritéria, 1.3 Bazální symptomy a 1.4 

Schizotypální osobnostní rysy. S problematikou se vypořádává nad úroveň běžnou i u 

atestovaných klinických psychologů. Také oceňuji velmi odbornou úroveň, na jaké je zpracována 

obtížná kapitola 2.1. Specifika využití MMPI-2 u pacientů hospitalizovaných na psychiatrickém 

oddělení – a dále konkrétně kapitola 2.1.1 Specifika využití MMPI-2 u hospitalizovaných pacientů 

s diagnózou schizofrenie.  

Práce je celkově čtivá, obsah je dobře strukturovaný, jsou prezentované především relevantní 

informace. Jsou však místy přítomny gramatické chyby, místy zbytečně anglicismy.  

Z metodologického hlediska nemám práci co vytknout. Výzkumné otázky a hypotézy považuji za 

vhodně formulované, následnou statistickou analýzu za vhodně zvolenou. Rozdělení pacientů do 

výzkumných skupin zvládla dle mého názoru studentka dobře. Design je jednoduchý, úsporný.  

V diskuzi jsou dílčí nepřesnosti a spíše méně referencí, a rovněž je diskuze objektivně kratšího 

rozsahu. Málo citací ale chápu také jako důsledek skutečnosti, kterou zmiňuji již výše – a sice, 

že specificky k tomuto tématu existuje nemnoho studií. Současně je v diskuzi, jako v celé práci, 

vidět, že studentka dokáže o tématu relevantně samostatně přemýšlet a argumentovat. Jako 

vedoucí rovněž velmi oceňuji nadstandardní úroveň samostatnosti studentky. 

 
Práci doporučuji k obhajobě a navrhuji hodnocení výborně.  
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